
Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z działalności międzysesyjnej  

 

Na wstępie swojego wystąpienia Burmistrz Gminy i Miasta Szadek p. Ławniczak przekazał 

informacje dotyczące oddania placu budowy przy ujęciu wody w Łobudzicach w ramach 

inwestycji przebudowy, modernizacji tegoż ujęcia. Jak podkreślił Pan burmistrz jest to duża 

inwestycja w zakresie gospodarki wodnej. Wspomniane ujęcie miało kilka razy przesuwane 

pozwolenie wodno - prawne, którego ważność kończy się w miesiącu czerwcu. Stąd też, 

należało podjąć się kompleksowej rozbudowy danego ujęcia. W innym wypadku, ujecie to 

uległoby zamknięciu. Pan Ławniczak wyjaśnił, iż przy realizacji powyższej inwestycji 

skorzystano z PROW. Po postępowaniu przetargowym, wykonawca, który zaoferował 

najkorzystniejszą ofertę, przystąpił do prac. Koszt inwestycji to ok. 1,5 mln złotych. Pan 

burmistrz wyraził nadzieję, że inwestycja przełoży się, na jakość dostarczanej wody oraz 

ciągłość dostaw. Ponadto ujęcie w Łobudzicach stanowi swego rodzaju źródło awaryjne 

wody, niezbędne do zaspokojenia potrzeb znacznej części gminy w przypadku awarii ujęcia w 

Szadku. Kontynuując wypowiedź, Pan burmistrz wspomniał, że z powodu błędu w 

pozwoleniu wodno-prawnym z 2002 r. gminie za przekroczenie poboru wody groziła kara 

rzędu 650 tys. zł. Mimo, iż błąd nie był z winy gminy, ani zakładu gospodarki komunalnej. 

Szczęśliwie udało się wyprostować sprawę. Jest o również wynik bardzo szczegółowej 

kontroli Inspekcji Kontroli Środowiska i samorządu województwa. Pozostając przy tematyce 

gospodarki wodnej, p. Ławniczak podkreślił, iż nasz gmina (podobnie jak inne) musi osiągnąć 

w najbliższych latach odpowiedni poziom gospodarki ściekami. Jeśli nie, na budżety gmin 

będą nakładane proporcjonalne kary za przekroczenia wymaganych norm. A wymogów w 

zakresie gospodarki wodno – ściekowej jest mnóstwo. 

I dotyczą one wszystkich bez wyjątków, łącznie z rolnikami. Pan burmistrz dodał, że do 

końca lipca może uda się wykonawcy zakończyć prace w Łobudzicach.  

 

(W tym momencie do obradujących dołączyła Radna p. Swarzyńska).  

 

W dalszej części sprawozdania p. Ławniczak podał informacje dotyczące oddania placu 

budowy dla inwestycji budowy świetlicy wiejskiej w Wilamowie. Działania prowadzone są w 

ramach wsparcia z PROW. 

 

Przechodząc dalej, Pan burmistrz zaprosił wszystkich do wzięcia udziału w działaniach 

związanych ze strategią rozwoju dla gminy Szadek. Jak poinformował Pan burmistrz, dzięki 

projektowi Razem Dla Rozwoju, udało się zaoszczędzić ok. 50 tys. zł. To pozwoliło na 

podjęcie kroków mających na celu stworzenie strategii rozwoju gminy – niezbędnego 

elementu dla otrzymania w roku 2014 i późniejszych latach, jakichkolwiek środków 

zewnętrznych. Jak podkreślił p. Ławniczak, strategia rozwoju, musi być spójna ze strategią 

wojewódzką oraz krajową. Dlatego też w pracach nad wymienionym planem, dokumentem 

powinny wziąć udział zarówno Rada, jak i sołtysi. Pierwsze spotkanie mogłoby się odbyć na 

przełomie maja i czerwca. Na chwilę obecną trwa procedura podpisywania umowy. Zadanie 

będzie wykonywać Łódzka Agencja Rozwoju Regionalnego - jednostka podlegająca 

Marszałkowi Województwa. Strategia będzie kluczowym dokumentem, określającym jak, w 

jakiej kolejności, w jakich obszarach gmina może się rozwijać. Bez powyższego dokumentu 

można zapomnieć o pozyskiwaniu środków zewnętrznych na przyszłe lata. Burmistrz Gminy 

i Miasta Szadek zaznaczył, że niezależnie o tego, jakiej wielkości będą to środki unijne, 

gmina powinna dobrze się przygotować do ich pozyskiwania w poszczególnych działaniach, 

już na samym początku.  

 



Pan Ławniczak poinformował także o złożonym wniosku na dofinansowanie projektu 

budowy szerokopasmowego Internetu, obejmującego całą gminę.  Zaledwie kilka 

samorządów w Polsce realizowało taki projekt. W niektórych przypadkach potrzebna będzie 

zgoda na użyczenie obiektów pod instalacje masztów. Punktów przesyłu Internetu będzie 

około 14. Większa gęstość masztów ma powodować lepszą, jakość dostępu. Dla gminy 

grzechem byłoby nie skorzystać z projektu, w ramach, którego 90% kosztów stanowią koszty 

kwalifikowane. A dostęp do Internetu mogą mieć wszyscy mieszkańcy gminy. Jak podał Pan 

burmistrz, wniosek opiewa na ponad 900 tys. zł (maszty, serwerownie, cały system). Na 

pewno projekt stanowi szansę obniżenia kosztów korzystania z Internetu, jako coraz częściej 

używanego narzędzia pracy.  Dodatkowo p. Ławniczak wspomniał, iż w ramach realizacji 

projektu Razem Dla Rozwoju pracownicy urzędu zostaną przeszkoleni, celem wzmocnienia 

ich kompetencji, poprawy pracy urzędu, zwiększenia zakresu wiedzy.  

 

W swym wystąpieniu Burmistrz Gminy i Miasta Szadek odniósł się również do 

realizowanego przez gminę w partnerstwie projektu Razem Dla Ekologii. Dotyczącego 

gospodarki odpadami komunalnymi. Jak wyjaśnił Pan burmistrz, został ogłoszony przetarg w 

ramach projektu. W ostatnim czasie w gminach gdzie zakończono już postępowania 

przetargowe, stawka opłaty od osoby średnio wynosi od 5 do 12 zł. Jak to będzie wyglądać w 

przypadku gm. Szadek, okaże się po zakończeniu postępowania. Już w niedługim czasie 

zostanie podpisana umowa na zakup oprogramowania służącego naliczaniu nowego podatku 

związanego z gospodarką śmieciową. Nadal zbierane są deklaracje od mieszkańców (ponad 

60% mieszkańców złożyło deklaracje) i będą dostarczone tym osobom, które jeszcze ich nie 

złożyły. Pan Ławniczak poinformował, że wobec tych osób, które po trzech wezwaniach do 

zapłaty, wciąż będą uchylały się od wpłaty, zostanie zastosowany wpis do Krajowego 

Rejestru Długów. Inaczej nie uda się dojść do „ładu”. Jednocześnie Pan burmistrz zwrócił 

uwagę, że tzw. ustawa śmieciowa będzie zmieniana po raz kolejny. Natomiast, w jakim 

obszarze trudno przewidzieć.  

 

Przechodząc do kolejnego zagadnienia, p. Ławniczak odniósł się do kosztów związanych z 

zimowym utrzymaniem dróg. Zima dała się we znaki, co widać w wielu miejscach na 

drogach. Rozpoczęte zostały prace podstawowe, mające na celu wyrównanie, bieżące 

naprawy. Środki przeznaczone na odśnieżanie zostały wyczerpane w 100%. Pozostając przy 

drogach, w kwestii przypomnienia, Pan burmistrz poruszył temat funduszu sołeckiego. 

Podkreślił, że o ile gminę będzie stać na fundusz sołecki (biorąc pod uwagę wpłacenie części 

spłaty odszkodowania zgodnie z wyrokiem sądu) w roku przyszłym, te miejscowości, gdzie 

nie ma przejezdnych dróg, dostaną zgodę na wykorzystanie środków funduszowych tylko na 

prace w ty zakresie. Po to istnieje Leader i inne programy, aby z nich korzystać na rozwój 

kulturalny, środowiskowy. Pan burmistrz wspomniał, że chodzi głównie o miejscowości: 

Antonin, Góry Prusinowskie, Przybyłów, cześć Boczek, Reduchowa. Bieżące naprawy dróg, 

łatanie asfaltem prowadzić będzie firma DROMAG, która wygrała postępowanie 

konkursowe. Aczkolwiek kwota 20 tys. złotych przeznaczona na te działania stanowi jedynie 

ułamek występujących potrzeb.  

 

Włodarz gm. Szadek ponownie zwrócił uwagę, że realizując inwestycje albo korzysta się z 

własnej gotówki, albo w 100% z kredytu (najtańszy kredyt na rynku oferuje Bank 

Gospodarstwa Krajowego). Celem poinformowania, 

p. Ławniczak podał, że łącznie gmina Szadek ma zobowiązań na kwotę prawie 7 mln złotych. 

Przy czym, jak zaznaczył Pan burmistrz - sam zaciągnął zobowiązania na kwotę ok. 1 mln 

400 tys. zł. Reszta są to zobowiązania z lat poprzednich.  

 



Następnie p. Ławniczak odniósł się do przyjęcia przez Szadek 34 Brygady Kawalerii 

Pancernej z Żagania. Ku pamięci gen. Buka przedstawiciele brygady biegli trzecią sztafetę. 

Odbyło się piękne patriotyczne spotkanie środowiskowe, cieszące się dużym 

zainteresowaniem dzieci, młodzieży. Z okazji światowego Dnia Książki biblioteka 

szadkowska przygotowała fajną zabawę dla młodszych i starszych – czytanie pod chmurką. 

Ponadto odbył się Powiatowy Konkurs Recytatorski w MGOK w Szadku.  

 

Pan burmistrz poinformował również o rozliczeniu projektu przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Zostały zwrócone pieniążki, dzięki czemu automatycznie dokonano spłaty kredytu. 

Jednocześnie Pan burmistrz poprosiłby ewentualne usterki zgłaszać pisemnie, szczególnie, że 

gwarancja obejmuje pięć lat.  

Jeszcze raz p. Ławniczak zwrócił uwagę na „batalię śmieciową”, z którą przyjdzie się 

zmierzyć wszystkim. Należy mieć nadzieję, że ta kompleksowa zmiana w zakresie gospodarki 

odpadami ograniczy ilość śmieci w rowach, lasach.  

 

Dodatkowo Burmistrz Gminy i Miasta Szadek przekazał informacje dotyczące przedostatnich 

uzgodnień w sprawie przebudowy ul. Widawskiej. Odbyło się robocze spotkanie z 

projektantem, władzami zarządu powiatowego, podczas, którego został przekazany zarys 

prac. Nie ma jeszcze kosztorysu całości prac, ale kwota, jaka wchodzi w grę wynosi ok. 4 mln 

zł. Dziś trudno powiedzieć, ile będzie wynosić wkład ze strony samorządu. Ulica będzie 

szersza, o co najmniej pół metra, co jest ważne pod względem bezpieczeństwa. Prowadzona 

będzie także modernizacja drogi powiatowej w Borkach Prusinowskich. Ponadto p. 

Ławniczak wyjaśnił, że urząd wystąpił o zakup kilkunastu znaków drogowych, celem 

ustawienia ich w miejscach, gdzie duże samochody ciężarowe niszczą drogi gminne. Stąd też 

prośba Pana burmistrza do zgromadzonych, by zgłaszali do urzędu potrzebę ustawienia znaku 

ograniczającego tonaż w danym miejscu. Na tym Pan burmistrz zakończył swoje 

sprawozdanie.  

 

 


